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Protokół Nr XLII 

zwyczajnej sesji Rady Gminy Cegłów 

pod przewodnictwem Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Pana Zygmunta Kaski w dniu 27 marca 2014 r. 
 

Stan Rady – 15 radnych 

Obecnych – 12 radnych 

 

W sesji z Urzędu Gminy uczestniczyli: 

1.Pan Marcin Uchman – Wójt Gminy Cegłów 

2. Pan Dariusz Uchman – Zastępca Wójta 

3. Pani Milena Dąbrowska – Skarbnik Gminy 

4. Pani Kinga Łoniewska – Sekretarz Gminy 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja o wyłożeniu protokołu z XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy Cegłów. 

4. Informacja Kierownika Oddziału Terenowego Agencji Modernizacji i Restrukturyzacji 

Rolnictwa o sprawach bieżących rolnictwa 

5. Informacja Wójta o realizacji zadań bieżących, 

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy o pracach w okresie międzysesyjnym, 

7. Przedłożenie sprawozdania Wójta Gminy Cegłów ze współpracy Gminy z organizacjami 

pozarządowymi w 2013r, 

8. Przedłożenie sprawozdania Wójta Gminy Cegłów z realizacji art. 30a Karty Nauczyciela- z 

wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Cegłów, 

9. Sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Cegłowie z działalności za 2013 

rok, 

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Cegłów na 2014r, 

2) w sprawie w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Cegłowie za 2013r  

3) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego gminnej instytucji 

kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej w Cegłowie za 2013r. 

4) w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w 2014r. 

5) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnianie w budżecie Gminy Cegłów środków 

stanowiących fundusz sołecki, 
6) w sprawie utworzenia dodatkowego obwodu głosowania na terenie gminy Cegłów dla 

przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego, 

7) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu gminy Cegłów dla 

szkół niepublicznych, niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form 

wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy Cegłów oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania, 

8) w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/204/10 w sprawie uchwalenia Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Cegłów. 
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11. Interpelacje i zapytania. 

12. Sprawy bieżące. 

13. Przyjęcie protokołu z XLI zwyczajnej  sesji Rady Gminy Cegłów. 

14.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1 

Obrady XLII sesji Rady Gminy Cegłów otworzył p. Zygmunt Kaska Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy. Następnie przywitał zebranych: p. Wójta Marcina Uchmana, Zastępcę Wójta 

Dariusza Uchmana, p. Skarbnik, p. Sekretarz, p. Kierownika Agencji Restrukturyzacji i 

Modernizacji Rolnictwa p. Andrzeja Domańskiego, kierowników jednostek organizacyjnych, 

prasę, radnych, sołtysów i mieszkańców. 

P. Kaska stwierdził, że na sali obrad jest 11 radnych i podejmowane uchwały będą 

prawomocne. Następnie oddał głos p. Wójtowi. 

Wójt stwierdził, że z lekkim opóźnieniem chciał złożyć sołtysom najserdeczniejsze 

życzenia z okazji Dnia Sołtysa. Zapału do pełnienia funkcji społecznej, w której się 

realizujecie, dlatego składa życzenia nie tylko w imieniu swoim, ale również w imieniu 

mieszkańców. Jest to służba i wymaga odpowiednich predyspozycji. Sołtys jest 

komunikatorem między mieszkańcami, a urzędem i życzył, aby wytrwali w tej służbie.  

Wójt wręczył teczki konferencyjne sołtysom, które zostały zakupione przy wsparciu ze 

środków unijnych. 

P. Kaska dołączył się do życzeń złożonych przez Wójta. 

 

Ad. 2 

P. Kaska przedstawił proponowany porządek obrad. Następnie zapytał czy ktoś z 

zebranych chciałby wnieść uwagi do porządku obrad.  

Wójt poprosił, aby uchwała o zmianie studium, którą omówi pan Robert Jaworski była 

procedowana jako pierwsza. 

Przegłosowano propozycję wójta. 

Głosowało 11 radnych. 

Przyjęto jednogłośnie. 

 

Następnie przystąpiono do głosowania za przyjęciem porządku obrad ze zmianą. 

Głosowało 11 radnych. 

Przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.3 

P. Kaska poinformował o wyłożeniu protokołów z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 4 

Kierownik ARiMR przekazał informacje dla rolników odnośnie dopłat bezpośrednich i 

możliwości pozyskania dofinansowań. 

Wójt zapytał czy będzie szansa, aby skierować pracowników agencji na dzień czy dwa do 

siedziby urzędu, aby pomogli rolnikom w wypełnianiu wniosku na dopłaty bezpośrednie. 

Kierownik odpowiedział, że urząd może skierować np. stażystę, którego agencja 

poinstruuje jak należy wniosek wypełnić i że niektóre urzędy taką praktykę wprowadziły, 

natomiast zamiejscowo niestety nie. 

 

Ad. 5 

Wójt przedstawił informację z realizacji zadań bieżących. Były to: 
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- Olimpiada wiedzy o gospodarstwie domowym, przedsiębiorczości i ekologii. I miejsce 

zajęła p. sołtys wsi Mienia. II miejsce było również dla Mieni dla p. Sankowskiej, a III dla p. 

Kowalczyk z Huty Kuflewskiej. 

- Podpisanie umowy na realizację projektu pn. „Wioska kulinarna w Podcierniu”. Wójt 

przedstawił wizualizacje przedstawiające budynek OSP po planowanych modernizacjach. 

- Posiedzenie Gminnego Zarządu OSP w Kiczkach, gdzie p. Kaska jako Prezes złożył 

sprawozdania. Udział wzięły wszystkie jednostki OSP z terenu gminy. Podziękowano za 

pracę dotychczasowemu Prezesowi OSP w Kiczkach, który złożył rezygnację. Podziękowano 

p. Sikorskiemu za 20 lat pracy oraz powitano nowego Prezesa, którym został p. Arkadiusz 

Szydlik. 

- Plebiscyt na Mazowieckiego Bibliotekarza Roku 2013, którym została p. Danuta 

Grzegorczyk – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Cegłowie. Wójt dodał, że trwa 

jeszcze konkurs ogólnopolski, w którym można internetowo oddawać głosy na p. Danusię. 

- Wręczenie kwiatów z okazji 101 urodzin mieszkanki wsi Rudnik – p. Heleny Adamiak. 

- Akcja „Podaj rękę Ukrainie”. Z tej okazji zawiązał się Komitet Charytatywny. 

Rozpoczęło się koncertem w kościele katolickim, a zakończyło w kościele mariawickim. 

Wójt złożył podziękowania p. Katarzynie Korzeń – Przewodniczącej Komitetu. 

- Ferie zimowe w ZS w Cegłowie i Piasecznie. Wójt podziękował p. Beacie Walas oraz p. 

Małgorzacie Kozłowskiej. Dodatkowo odbyły się ferie w budynku przy rondzie, gdzie dzieci 

mogły pograć w rzutki, bilarda, piłkarzyki itp. 

- Spotkanie Wójtów i Burmistrzów z terenu powiatu mińskiego odnośnie Biomasy – 

ekologicznego źródła energii. Włączył się w te działania p. Zastępca wraz z gminami z terenu 

powiatu oraz Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej w Mińsku Mazowieckim. Temat był 

poruszany na Konwencie Wójtów i Burmistrzów w Mrozach. 

- Spotkanie z Zastępcą Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich. Spotkania odbyły się w 

szkołach w Piasecznie i Cegłowie. Dotyczyło bezpieczeństwa podczas przemieszczenia się 

dzieci do szkoły oraz drogi powrotnej do domu. Zastępca Dyrektora p. Mariusz Kozera 

przeprowadził pogadanki, a dzieci otrzymały ciekawe gadżety. 

- Realizacja funduszy sołeckich. W Pełczance – wymiana okien w świetlicy wiejskiej. W 

Mieni – utwardzenie terenu, miejscowe ułożenie kostki przy budynku OSP oraz wykonanie 

ogrodzenia. W Posiadałach – wymiana pokrycia dachowego na budynku świetlicy. 

- Zwrot podatku akcyzowego dla rolników. Wypłacono ok. 70 000 zł, zgodnie ze 

złożonymi przez rolników wnioskami. 

- Konkurs na najaktywniejsze sołectwo, w którym wyróżnienie otrzymała wieś Podciernie. 

Konkurs był organizowany przez Posła na Sejm RP Krzysztofa Borkowskiego oraz Posła do 

Parlamentu Europejskiego p. Jarosława Kalinowskiego. Nagrodą dla Podciernia była 

wycieczka dla 2 osób do Brukseli oraz 1000 zł na potrzeby sołectwa, za który została 

zakupiona kuchenka gazowo – elektryczna do świetlicy wiejskiej. 

- Rozstrzygnięty przetarg na renowację rowów w Kiczkach i Piasecznie. Oferty cenowe 

wahały się od 3,88 do 18 zł za 1mb. 

- Wyłożenie przepustów w Podskwarnem przez osadzonych z Zakładu Karnego, 

skierowanych na teren naszej gminy do wykonywania prac społecznych. 

- Możliwość wykonania bezpłatnych badań mammograficznych w dn. 11 kwietnia przy Pl. 

Anny Jagiellonki. 

- Wójt zaprosił na spotkanie z Jackiem Kawalcem w Sali OSP Cegłów, 27 kwietnia na 

obchody Dnia Ziemi w Mieni, gdzie będzie prowadzona zbiórka odpadów oraz liczne 

konkursy dla dzieci, 18 maja na II Mazowiecką Majówkę z Biegami. 

 

Ad. 6 

Przewodnicząca Komisji Oświaty poinformowała, że odbyły się 2 posiedzenia komisji: 6 i 

24 marca. To drugie posiedzenie odbyło się wspólnie z Komisją Rewizyjną, natomiast 6 
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marca komisja zaopiniowała sprawozdania finansowe GOPS, GBP oraz SPZOZ. 

Wypracowano opinie, które przewodnicząca odczyta przy uchwałach. Komisja zajęła się 

również pismem p. Małgorzaty Szopy, następnie jeden z członków komisji zaproponował, że 

ze względu na ważność tego problemu, sprawą powinna zająć się Komisja Rewizyjna. Z 

dokumentów wynikało, że p. Dyrektor nie dopełniła obowiązków służbowych. 

Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że komisje spotykały się 20 oraz 25 

marca. 20 – wspólnie z Komisją Inwestycji, natomiast 25- wspólnie z Komisją Rolnictwa. 

Opinie zostaną odczytane przy podejmowanych uchwałach. Odczytana została jedna w 

sprawie wyrażenia zgody na podjęcie działań w celu zakupu działki pod przepompownię sieci 

kanalizacyjnej w Rudniku. 

Przewodniczący Komisji Inwestycji poinformował, że Komisja obradowała 5 marca 

odnośnie budowy hali sportowej i rozbudowy przedszkola. W posiedzeniu udział brała p. 

Projektant, jednak sprawa jest w toku i różne koncepcje się przewijają. 20 – Komisja zajęła 

się etapem prac nad uchwaleniem Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

miejscowości Cegłów oraz planami kanalizacyjnymi gminy. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja zebrała się trzykrotnie. 2 

posiedzenia były samodzielne, natomiast 1 wspólnie z Komisją Oświaty. Niestety ze względu 

na nieobecność Przewodniczącego w posiedzeniach o zreferowanie prosi p. Mirosława 

Walasa – Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

P. Walas informuje, że posiedzenia odbyły się 10, 17 i 24 marca. Stwierdził, że 

szczegółowo nie będzie omawiał tematyki posiedzeń, natomiast efektem prac była analiza 

wypadku w Zespole Szkolnym w Cegłowie, w związku z pismem złożonym przez p. 

Małgorzatę Szopa. 

Przyszedł p. radny Janicki. Godz. 16.15. Od tej pory na Sali obrad jest 12 radnych. 

P. radny Walas odczytuje wypracowaną na posiedzeniu wspólnym komisji Oświaty i 

Inwestycji analizę wypadku, która stanowi załącznik do protokołu. Po odczytaniu 4stron 

wypracowanej analizy, prowadzący obrady P. Kaska stwierdził, że Komisja Rewizyjna 

wydaje mu się, że wykroczyła poza swoje możliwości. Kto chce może zapoznać się, jednak 

według niego jest to sprawa dla Prokuratury, dlatego odebrał głos Panu Walasowi. P. Walas 

stwierdził, że przewodniczący przekracza swoje kompetencje i nie ma podstaw na odebranie 

głosu radnemu sprawozdawcy z prac komisji.  

P. Kaska poinformował, że  Komisja Rolnictwa odbyła 1 posiedzenie wspólnie z komisją 

Finansów. W porządku obrad było opiniowanie Programu Opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy. Opinie zostaną 

odczytane przy uchwałach. 

 

Ad. 7 

 

Sprawozdanie w załączeniu. 

Radny Walas poprosił o podanie podstawy prawnej odebrania mu głosu, radnemu 

sprawozdawcy z posiedzenia wspólnego dwóch komisji.  Inni radni z komisji Rewizyjnej (p. 

Grasiak, P. Trojanowski, p. Chmielewski) zaprotestowali głośno, że nie można odbierać głosu 

radnemu sprawozdawcy bo informuje on radę o wspólnej opinii dwóch komisji. 

Przewodniczący powiedział, że wydaje mu się, że to był punkt poruszony i nie potrzebne było 

tak rozdmuchanie tego punktu. P. Walas stwierdził, że przewodniczący przekracza swoje 

kompetencje. Przewodniczącemu nie może się wydawać musi wiedzieć. P. Grasiak stwierdził, 

że przewodniczący postąpił bezprawnie odbierając głos radnemu sprawozdawcy, niech poda 

konkretną podstawę prawną odebrania głosu.  

Poproszono o wypowiedź p. Annę Knap – radcę prawnego, która poinformowała, że 

prowadzący obrady ma prawo odebrać głos, jeśli uważa iż jest on nadużywany. 

Radny Walas zapytał czy ma prawo odebrać głos sprawozdawcy. 
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Radny Grasiak stwierdził, że analiza była wypracowana przez 2 komisje, więc czy 

rzeczywiście prowadzący miał prawo odebrać głos. 

Radny Janicki zaproponował przerwę, aby radca mógł przeanalizować przepisy. 

Ogłoszono przerwę. 

Wznowiono obrady. 

 

P. Kaska poprosił radcę o podanie podstawy prawnej. 

 

p. Anna Knap powołała się na art. 15 ust. 1 Statutu Gminy, który mowi o tym, że 

prowadzący obrady panuje nad czasem i zwięzłością wszystkich wypowiedzi, również 

radnych. Następnie przytoczyła ust. 3, który mówi o tym, że podczas nieobecności 

Przewodniczącego Rady Gminy, obrady prowadzi wyznaczony Zastępca Przewodniczącego. 

Paragraf 34 ust.2, paragraf 39 ust. 1, że przewodniczący zapewnia ład i porządek przebiegu 

sesji oraz ust. 2. Przewodniczący czuwa nad sprawnym przebiegiem sesji i w związku z tym 

jeśli w jego ocenie wypowiedzi przekraczają dopuszczalny czas trwania wypowiedzi, może 

podjąć środki porządkowe, o których jest mowa w par. 39. Na przyszłość zasugerowała, żeby 

tak obszerne materiały były kserowane, a można również przegłosować kto do końca chciałby 

wysłuchać opinii. 

Radny Walas stwierdził, że jest to celowe kneblowanie ust, gdyż 8 radnych się podpisało 

pod tym dokumentem. Gdzie mamy o tym mówić w domu a nie na sesji? W domu 

rozmawiam o czym innym. Przecież nie jest to prywatna sprawa i prywatne spotkanie tylko 

wyrażamy publicznie wspólne stanowisko. Czy wypowiedź jest zwięzła czy nie to 

subiektywna ocena.  

Radny Trojanowski zapytał czy ta podstawa prawna dotyczy wszystkich wypowiedzi czy 

przy wypowiedzi sprawozdawcy? 

p. Knap stwierdziła, że dotyczy to wszystkich wypowiedzi. 

p. Kaska zaproponował przegłosowanie czy p. Walas ma kontynuować odczytanie analizy, 

czy też nie. 

p. Sadowska zaproponowała, żeby nie przedłużać i przenieść to do spraw różnych i nad 

tym zagłosować. 

Głosowanie nie odzwierciedlało liczby radnych i suma głosów się nie zgadzała. 

P. Walas stwierdził, że jeżeli przewodniczący proponuje działania niezgodne z prawem to 

radni nie mogą głosować nie mogą zająć stanowiska. Albo stoimy na straży prawa, albo 

zabijamy demokrację. 

p. Janicki poprosił o podanie podstawy prawnej przez p. Walasa dlaczego uważa że jest to 

niezgodne z prawem. 

P. Walas stwierdził, że radnemu sprawozdawcy nie można odebrać głosu. 

Salę na znak protestu opuściło 3 radnych: p. Walas, p. Trojanowski, p. Grasiak, 

zostawiając na stole prezydialnym swoje diety. (godz. 16.65) 

 

Na sali pozostało 9 radnych. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie w załączeniu. 

 

Ad. 9 

Sprawozdanie w załączeniu. 

 

Wójt podziękował p. kierownik GOPS Katarzynie Korzeń za współpracę i zaangażowanie, 

gdyż jest to praca z trudnym środowiskiem. Trzeba pomagać wielu osobom w wyjściu z 

trudnych sytuacji. Ośrodek pozyskuje środki unijne i wójt ocenia współpracę bardzo wysoko. 
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Ad. 10 

Pakiet uchwałowy: 

 

1) w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/204/10 w sprawie uchwalenia Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Cegłów.  

Wójt poinformował, że zmiana nie dotyczy całego studium, a jedynie działki, którą ma 

przekazać Agencja Nieruchomości Rolnych. Wcześniejsze zapisy nie pozwalały na przejęcie 

tych działek od Agencji. 

Pan Robert Jaworski poinformował, że sprawa dotyczy dz. 1056/1. Działka znalazła się w 

zabudowie produkcyjnej, natomiast wójt chciałby przeznaczyć tę nieruchomość na teren 

rekreacyjny. Aby móc ten teren wykorzystać na cel publiczny i potrzeby gminy należy 

zmienić studium. Studium było wyłożone w lutym i uwag nie było. 

 

P. Kaska poprosił o odczytanie opinii komisji. 

P. Wąsowski odczytał pozytywną opinię komisji. 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowało 9 radnych. Przyjęto jednogłośnie.  

Uchwała została podjęta. 

 

2) w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Cegłów na 2014r, 

 

P. Skarbnik przedstawiła zmiany w budżecie zgodnie z załącznikiem do uchwały. 

 

P. Kaska poprosił o odczytanie opinii komisji. 

P. Wąsowski odczytał pozytywną opinię komisji. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 9 radnych. Przyjęto jednogłośnie.  

Uchwała została podjęta. 

 

3) w sprawie w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Cegłowie za 2013r  

 

P. Waldemar Jabłoński – kierownik SPZOZ w Cegłowie przedstawił sprawozdanie. 

P. Kaska poprosił o odczytanie opinii komisji. 

P. Leszczyńska odczytała pozytywną opinię komisji. 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowało 9 radnych. Przyjęto jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta. 

 

Wójt podziękował za współpracę. 

 

4) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego gminnej instytucji 

kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej w Cegłowie za 2013r. 

 

P. Dyrektor Danuta Grzegorczyk przedstawiła informację z działalności biblioteki, 

natomiast sprawozdanie finansowe przedstawiła p. Skarbnik. 

P. Kaska poprosił o odczytanie opinii komisji. 

P. Leszczyńska odczytała pozytywną opinię komisji. 

Przystąpiono do głosowania. 

 Głosowało 9 radnych. Przyjęto jednogłośnie. 
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Uchwała została podjęta. 

 

Wójt podziękował za współpracę. 

 

5) w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w 2014r. 

 

Wójt poinformował, że program jest przygotowany na programie zeszłorocznym. Dodano 

kwestie dokarmiania wolnożyjących kotów i utworzono taki punkt na terenie oczyszczalni 

przy ul. Dobrzyckiego. 

 

P. Kaska poprosił o odczytanie opinii komisji. 

P. Wąsowski odczytał pozytywną opinię komisji. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 9 radnych. Przyjęto jednogłośnie.  

Uchwała została podjęta. 

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnianie w budżecie Gminy Cegłów 

środków stanowiących fundusz sołecki, 

 

Wójt poinformował, że jest to ostatnia uchwała podejmowana w tej sprawie, gdyż zgodnie 

ze zmianą ustawy będzie ona obowiązywała w kolejnych latach. Dodatkowo ok. 40% 

środków powinno wrócić do budżetu, więc podjęcie uchwały jest jak najbardziej zasadne. 

Wyodrębnienie tych środków jest ważne dla mieszkańców, bo są to środki dla wsi 

bezpośrednio i każda wioska na tym skorzysta. Wójt podtrzymał stanowisko z poprzednich 

lat, że podwojone zostaną środki przeznaczone na drogi. 

 

P. Kaska poprosił o odczytanie opinii komisji. 

P. Wąsowski odczytał pozytywną opinię komisji. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 9 radnych. Przyjęto jednogłośnie.  

Uchwała została podjęta. 

 

7) w sprawie utworzenia dodatkowego obwodu głosowania na terenie gminy Cegłów 

dla przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego, 

 

P. Sekretarz omówiła projekt uchwały. 

 

P. Kaska poprosił o odczytanie opinii komisji. 

P. Wąsowski odczytał pozytywną opinię komisji. 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowało 9 radnych. Przyjęto jednogłośnie.  

Uchwała została podjęta. 

 

8) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu gminy 

Cegłów dla szkół niepublicznych, niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych 

form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy Cegłów oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania, 

 

P. Sekretarz omówiła projekt uchwały. Wprowadzono autopoprawkę (par. 4, zdanie 2) 
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P. Kaska poprosił o odczytanie opinii komisji. 

P. Wąsowski odczytał pozytywną opinię komisji. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 9 radnych.  

Za – 7 

Przeciw – 1 

Wstrzymujących - 1 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad. 11 

P. Kaska stwierdził, że na jego ręce w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo od Rady 

Rodziców do Wójta Gminy. Odczytał pismo.  

 

P. Dyrektor Beata Walas stwierdziła, że chciałaby się odnieść do wypadku, który jest 

różnie interpretowany w prasie i telewizji, jednak te materiały zawierają masę kłamstw. 

Przyznała, że jest odpowiedzialna za wypadek,  nie wezwała pomocy, ale nie dlatego, że 

chciała zlekceważyć tą sytuację i wywieźć problem do domu rodzinnego. Wypadek zdarzył 

się ok. 10.10, ale Michał biegał z cyrklem nie tylko tego dnia, ale również kilka dni 

wcześniej. Wielokrotnie zabierany był mu cyrkiel, gdyż nauczyciele zdawali sobie sprawę, że 

może dojść do nieszczęścia. Tego dnia siedzieli z kolegami na ławce, rozmawiali o tym kto 

ma plecak jakiego koloru, dyskusja o niczym… Michał chciał dziubnąć kolegę cyrklem, ten 

podbił mu rękę, cyrkiel wypadł i trafił w oko. Wydawało się, że należy wezwać pogotowie, 

jednak miesiąc wcześniej p. Dyrektor kontaktowała się z rodzicami, ponieważ Michał jest 

wyjątkowo trudnym dzieckiem, był problem, jednak rodzice powiedzieli, że pracują od rana 

do wieczora i nie mają na to czasu. Wtedy, kiedy Michał siedział w gabinecie, on powiedział, 

że rodzice są w domu, więc p. Dyrektor myślała, że przyspieszy proces odwiezienia Michała 

do szpitala, nie szukając kontaktu przez sołtysa, czy inne osoby. P. Dyrektor przyznała, że 

popełniła błąd, jednak nie do końca wiedziała, że tak ten wypadek się wydarzył. Rozumie, że 

rodzice mają żal, bo sama jest rodzicem i pewnie miałaby żal, jednak rozmawiała z p. Szopa 

jak Michał był w szpitalu, po tygodniu wrócił do szkoły i rokowania lekarzy były takie, że 

będzie widział. Nigdy nie wyczuła od mamy Michała żadnej agresji. Jak mama pojawiła się z 

Michałem pierwszego dnia jak wrócił do szkoły to p. Dyrektor zdawała sobie sprawę, że 

będzie zbierał laury i poklask całej szkoły. I tak rzeczywiście było. Na prośbę p. Dyrektor 

chodził z opatrunkiem i zorganizowane zostało noszenie plecaka. On kpił z nas wszystkich i 

do tej pory tak robi. Rodzice po 1,5 miesiąca zwrócili się do Wójta z pismem, najpierw za 

pośrednictwem p. sołtys z Pełczanki, potem bezpośrednio, że mają jednak żal i pretensje. 

Dlaczego tak późno? Kto ich do tego podburza? Wiele było pytań dla p. Dyrektor niejasnych. 

Z tej sytuacji wiele mądrości się p. Dyrektor nauczyła. Żal jej tego dzieciaka, jednak nigdy 

nie mówiła, że jej winy w tym nie było. Być może gdyby została wezwana karetka, to byłaby 

afera na całą Polskę, że w ogóle zdarzył się wypadek w szkole. Wiedziała, że wypadków w 

szkole nie uniknie czy nauczycieli byłoby 4 czy 10. Zespół szkolny jest dużym zespołem, bo 

na korytarzu przebywa ok. 200 osób. Panie które miały dyżur nie zauważyły nawet że coś się 

zadziało, bo Michał zbiegł na dół i na początku twierdził, że kolega kopnął go w oko, pewnie 

byłaby taka jego opinia, gdyby nie to, że zaczął tracić wzrok, bo pewnie sam się przestraszył i 

powiedział później prawdę. Pogłoski o tym, że przesłuchiwano ich w gabinecie, że to tyle 

trwało to nieprawda. Cały ten proces trwał łącznie z dzwonieniem może ok. 10 minut. Błąd 

polegał na tym, że nie wezwano pogotowia, ale we wcześniejszych przypadkach nigdy 

pogotowie nie odjechało bez rodzica. 

P. Dyrektor stwierdziła, że żałuję, iż wyszedł p. radny Walas, który rzuca paragrafami i 

chce wsadzić p. Dyrektor na 3 lata do więzienia. Rozumie go, bo załatwia w tym czasie swoje 

prywatne interesy, gdyż p. Dyrektor w tym czasie zorientowała się, że ma sfałszowane wyniki 

egzaminów w zakresie przyrodniczym, jednak chciała sprawdzić do końca, żeby mieć 
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pewność i dopiero zacząć mówić o tym głośno. Wszyscy uczniowie otrzymywali te karty 

pracy w celu analizy i poprawy tych błędów w przyszłości. Ponieważ tych egzaminów 

poprawionych było masę i było to tak widoczne, to p. Dyrektor chciała wyjaśnić tę sprawę. 

Ponadto jest to przestępstwo, więc chciała wyjaśnić tę sprawę z fachowcami, spotkała się p. 

Dyrektor z komisją, która została powołana do tych egzaminów i nikt się nie przyznał. Dzieci 

chciały zobaczyć testy, a mieli informacje od nauczycieli, że arkusze są w archiwum, więc p. 

Dyrektor wiedziała, że ktoś kłamie i zostało to ruszone. Obie sprawy wyszły równolegle. P. 

dyrektor stwierdziła, że jest jej przykro, że mama Michała dała się wmanewrować w takie 

działania. Listu p. Dyrektor nie otrzymała, ani Rada Rodziców, tylko wystąpiła do mamy o 

list do wiadomości, który dostały najważniejsze instytucje w Polsce włącznie z telewizją, 

jednak nie dostała go do dnia dzisiejszego. 

P. dyrektor poinformowała, że nie chce, żeby to było odbierane jako odwet, że robię 

świństwo swojemu nauczycielowi, bo o ile sytuacja Michała już trochę uspokoiła p. Dyrektor, 

bo widzi, jednak boleje nad tym, że to dziecko zostało w tym momencie zniszczone, bo nie 

chodzi do szkoły albo przychodzi na 2 godziny. P. Dyrektor ma wrażenie, że nie ma żadnych 

rokowań na to, żeby Michał zdał. Ta cała sytuacja go zniszczyła, bo p. Dyrektor walczyła o 

niego 8 lat, żeby on zaczął chodzić do szkoły, żeby nie wykonywał złych rzeczy do których 

ma smykałkę. W tym roku udało się to osiągnąć, że zaczął chodzić przyzwoicie do szkoły i 

zaczął się leczyć, chodzić do psychologa, to ujął p. Dyrektor tym, że nie jest jeszcze 

zniszczony do końca. P. Dyrektor stwierdziła, że jest jej przykro, że ktoś wykorzystał 

sytuację, jednak nie ze względu na swoją osobę, a jedynie ze względu na Michała, bo jak w 

tym roku nie skończy gimnazjum to pewnie w ogóle nie skończy gimnazjum. P. Dyrektor 

dodała, że ma nadzieję, iż wszyscy ci, którzy dołożyli się do tego, też będą mieli wyrzuty 

sumienia, bo jemu trzeba było pomóc, a nie wykorzystywać go w nagraniach, gdzie on 

wyciąga książki, zeszyty, atlasy… Czemu nie wyciąga ich na lekcji? P. Dyrektor powiedziała, 

że ma nadzieję, iż to wróci do normy, złożyła 14 marca wypowiedzenie, żeby nie dopuścić do 

takiej sytuacji jaka miała miejsce kilka lat temu w sprawie odwołania dyrektora Brody. P. 

Dyrektor powiedziała, że o komisji rewizyjnej w Zespole Szkolnym dowiedziała się przez 

sekretariat., że może nie cała komisja, ale p. Walas na pewno nadużywa swojej władzy, 

wyprosił p. Dyrektor z gabinetu, przesłuchiwał pracowników, ponieważ uznał, że w 

obecności p. Dyrektor będą oni składać fałszywe zeznania. Pracownicy poczuli się poniżeni, a 

p. Dyrektor po raz pierwszy została wyproszona z własnego gabinetu. Wszyscy byli 

przerażeni, bo gdyby stało się to teraz to wiedzieliby jak postąpić. Dowiedzieli się, że 

rozmowy były nagrywane, na co nikt nie wyraził zgody. P. Dyrektor dodała, że szanuje 

komisję rewizyjną i komisję oświaty, ale tak nie może współpracować szkoła i Gmina i Rada 

Gminy. Organ powinien być naszym parasolem. P. Walas zachowywał się jak Prokurator albo 

policjant. Pracownicy, którzy byli na przesłuchaniach na policji to byli lepiej traktowani niż 

podczas trwania komisji. P. Dyrektor stwierdziła, że nie może tego ocenić, gdyż była 

nieobecna. P. Dyrektor dodała, że pracownicy złożyli doniesienie do Prokuratury, aby 

sprawdzić czy nie są nadużywane prawa niektórych osób. Rozumie rozwścieczenie p. Walasa 

i rozumie, że jest konkurs, ale zachowajmy rozsądek, by nie doprowadzić do takich sytuacji 

jak 10 lat temu. P. Dyrektor podziękowała. 

Pan radny Janicki wyjaśnił, że rzeczywiście skierował słowa do członka komisji 

rewizyjnej, żeby przeprowadzić kontrolę bezpieczeństwa w Zespole Szkolnym. Radny dodał, 

że p. Dyrektor rzeczywiście popełniła błąd, ale przyznaje się do tego, a to, co się dzieje odbija 

się źle na wizerunku nie tylko szkoły, ale całej Gminy. Zaapelował, żeby ludzie nie 

doprowadzili do tego, że będzie jeszcze gorzej, bo nie taką drogą powinniśmy iść. 

Wójt stwierdził, że rzeczywiście sprawa wymknęła się spod kontroli, a ciężko zatrzymać 

ten proces. Dodał, że nie będzie oceniał pracy Komisji Rewizyjnej, ponieważ Wójt nie jest 

organem nad Radą, a wręcz odwrotnie. Wojt poinformował, że 10 stycznia dotarła informacja 

p. Dyrektor o wypadku równolegle z pismem p. sołtys. Wojt wszczął postępowanie, 
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problemem było niewezwanie karetki, wystąpił do Meditrans i w odpowiedzi stwierdzono, że 

karetka powinna być wezwana. Przeprowadzona została również kontrola, w której udział 

wzięła p. Sekretarz i pracownik Urzędu Gminy. Jeśli chodzi o kontrolę Komisji Rewizyjnej to 

Wójt sugerował, aby zaczekali na wynik postepowania prowadzonego przez urząd, jednak 

stało się inaczej. Wojt dodał, że niewątpliwie był to błąd p. Dyrektor, jednak w zaleceniach 

pokontrolnych Wójt wystąpił o zwiększenie dyżurów  na korytarzach oraz zatrudnienie 

pielęgniarki, która będzie dostępna w godzinach pracy szkoły. Są to działania wynikające z tej 

sytuacji. W lutym wpłynęło pismo od p. Małgorzaty Szopa, którego tytuł wskazywał na to, iż 

jest to zawiadomienie o popełnieniu przestępstwa, w związku z tym zostało ono przekazane 

do Prokuratury. Kwestie związane z kontrolą zostaną przekazane do Rzecznika 

Dyscyplinarnego. Wójt podkreślił, że te działania nie są postronne, a ściśle administracyjne i 

tak stara się to postępowanie zakończyć.  

Doktor Jabłoński stwierdził, że zazwyczaj stara się nie zabierać głosu, jednak po prostu p. 

Dyrektor miała pecha, bo jeśli chodzi o dodatkową opiekę lekarską, to i tak nie 

zapobiegniemy nieszczęściom. 

 

Ad.12 

P. Sekretarz przekazała zebranym informacje o możliwości zgłaszania do komisji 

wyborczych na wybory do Parlamentu Europejskiego. 

Następnie P. Kaska odczytał 2 wnioski wypracowane na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i 

Oświaty. 

Wójt poprosił o chwilę uwagi, gdyż chciał jeszcze spełnić obowiązek projektowy i 

przekazać informację o projekcie . Inwestycję realizowano dzięki środkom unijnym, a jest to 

inwestycja o nazwie: „e-Cegłów- kompleksowa informatyzacja instytucji publicznych oraz 

tworzenie społeczeństwa informacyjnego w Gminie Cegłów”. Projekt uzyskał 

dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w wysokości 1 

148 743,12 PLN, co stanowi 85% kosztów kwalifikowanych. Natomiast całkowita wartość 

projektu wynosi: 1 351 462,50 PLN. Przedstawił krótką prezentację o postępujących pracach. 

 

Przewodniczący przeczytał i złożył na ręce wójta dwa wnioski wypracowane na wspólnym 

posiedzeniu komisji oświaty i rewizyjnej: 

Wnioski w załączeniu 

 

Ad. 13 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem protokołu z XLI sesji Rady Gminy. 

Głosowało 9 radnych obecnych na sali. 

Przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 14 

Prowadzący obrady zamknął obrady XLII sesji Rady Gminy Cegłów.  

 

Godz. 18.30 

 

Protokołowała: Małgorzata Podobas 

        Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

            (-) Zygmunt Wojciech Kaska 


